
Københavns Kommune 
Sundheds- og Omsorgsforvaltningen  
 
 
 
 
Vanløse Ældreråd har på sit møde den 5.10.2011 drøftet høringen vedr. Ældrerådet fra 1.1.2013. 
Selve beslutningen om ændring til 1 ældreråd vil vi ikke kommentere. Det er politisk besluttet. 
 
Vi har derimod flere kritiske bemærkninger til de foreslåede vedtægter. 
 
Iflg. § 5 stk.6 er der kun plads til min. 1 person fra hver bydel. 
Med det arbejde der i dag udføres i mange af bydelene af de lokale ældrerådsmedlemmer, valgt ind 
i bestyrelser, foreninger o lign. netop på baggrund af, at det er lokale ældrerådsmedlemmer, vil det, 
hvis dette arbejde skal fortsætte være et næsten uoverkommeligt arbejde for en person. 
Derudover vil det i yderste konsekvens betyde, at en bydel faktisk kan besidde op til 16 pladser, i 
det kommende ældreråd. Uanset hvilken bydel det måtte være, er det ikke repræsentativt.. 
Endnu mere grotesk bliver det når vi ser på  
§ 5 stk. 9. 
Suppleanter vælges efter stemmetal uanset hvilken bydel de er bosiddende i. 
Det er bestemt ikke befordrende for det lokale islæt i arbejdet. 
 
Det fremlagte forslag finder vi uacceptabelt og kommer med følgende forslag: 
 
Der vælges 2 personer pr. bydel samt 2 suppleanter pr .bydel ( hvis der selvfølgelig er opstillede 
nok) De sidste 5 i hver kategori vælges efter stemmeantal. 
Med dette forslag kan der lokalt dannes en arbejdsgruppe på 4 personer.  
 
Vanløse Ældreråd, den 5.10.2011 
 
Erik Nielsen 
formand 


